
 

 

Zápis z 6. zasedání Akademického senátu FIS 
konaného dne 9. 4. 2025 

 
Přítomni: Borovička, Buchalcevová (online), Charvát, Chudán, Ivanega, Kaspříková, 

Langhamrová, Löster (online), Malínek, Morová, Pavlíček, Potančok, Radváková (online), 

Sixta (online), Staněk, Stárek 

 

Omluveni: Fales 

 

Hosté: Fischer (děkan), Chlapek (proděkan), Vltavská (proděkanka), Holý (online), 

Karkošková (online), Maryška (online) 

 

Zasedání probíhalo hybridní formou v místnosti NB468 a online prostřednictvím MS Teams. 

O jednotlivých bodech programu hlasovali členové AS FIS dle jednacího řádu, a to postupně 

po projednání jednotlivých bodů. 

 

Na začátku zasedání předsedající předsedkyně Langhamrová konstatovala, že je přítomno 15 

členů senátu, a tedy AS je usnášeníschopný. 

 

Program: 

1. Akreditace – magisterský studijní program Ekonometrie a operační výzkum 

2. Rozšíření akreditace magisterského studijního programu Aplikovaná datová analytika a 

umělá inteligence o specializaci Datová analytika v bankovnictví 

3. Různé 

 

Předsedkyně dala hlasovat o navrženém programu zasedání. 

 

Hlasování: pro - proti - zdržel se 

15-0-0 

Program byl schválen. 

 

1. Akreditace – magisterský studijní program Ekonometrie a operační výzkum 

 

Děkan Fischer informoval, že habilitační řízení navrženého garanta Mgr. Vladimíra Holého, 

Ph.D. proběhne před Vědeckou radou FIS dne 24. 4. 2025. Mgr. Holý následně představil návrh 

studijního programu, a představil hlavní změny oproti dosavadní podobě – především v oblasti 

specializací. Výuka bude primárně probíhat v českém jazyce, nicméně některé kurzy budou 

nabízeny také v angličtině. Při návrhu programu byly využity i podněty a zpětná vazba od 

studentů současného programu. 

 

Online se připojil senátor Löster, je přítomno 16 senátorů. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje záměr akreditovat magisterský studijní program Ekonometrie 

a operační výzkum. 

 

Hlasování: pro - proti - zdržel se  

16-0-0 

Schváleno 



 

 

2. Rozšíření akreditace magisterského studijního programu Aplikovaná datová 

analytika a umělá inteligence o specializaci Datová analytika v bankovnictví 

 

Garantka navrhované specializace Ing. Soňa Karkošková, Ph.D. představila novou specializaci 

studijního programu Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence, která doplní tři stávající.  

 

V rámci specializace vzniknou tři nové předměty zaměřené na datovou analytiku v 

bankovnictví. Dále představila návaznost specializace na současný program a garanty 

jednotlivých nových předmětů.  Předsedkyně Langhamrová se dotázala, proč tato specializace, 

která již dle názvu zasahuje do kompetencí a odbornosti Fakulty financí a účetnictví, nebyla 

s touto fakultou předem vůbec konzultována a zohledněny možnosti případné spolupráce – ať 

již formou dodání konkrétních předmětů či alespoň podílem na výuce. Dle sdělení Ing. 

Karkoškové kontaktoval minulý týden vedoucí Katedry informačních technologií doc. Novotný 

děkana Fakulty financí a účetnictví (FFÚ) prof. Musílka, aby s ním konzultoval vznik 

specializace a koordinoval další postup. Prof. Musílek jej odkázal na vedoucí příslušných 

kateder, se kterými bude dále jednat.  

 

Doc. Maryška doplnil, že rozšíření akreditace bude spojeno s navýšením kapacity přijímaných 

studentů a aktualizací partnerských institucí z oblasti bankovnictví a financí. 

 

V následné diskusi (senátoři Pavlíček, Kaspříková, Staněk, Löster, Potančok a Radváková) se 

senátoři několikrát vrátili k tématu vyváženosti mezi informatickým a ekonomickým 

zaměřením programu a nutné spolupráci s FFÚ v oblasti bankovnictví.  

Proděkanka Vltavská na to reagovala tím, že je možné přizvat odborníky z první fakulty a 

výkony ve společně učených předmětech dělit. Navíc byla předkladatelkou Karkoškovou 

přislíbena i možnost nabídky volitelných předmětů FFU v rámci nové specializace. 

 

V průběhu diskuse opustila zasedání senátorka Radváková. Je přítomno 15 senátorů. 

 

Návrh usnesení AS FIS 

Akademický senát FIS schvaluje návrh rozšíření akreditace magisterského studijního programu 

Aplikovaná datová analytika a umělá inteligence o specializaci Datová analytika v 

bankovnictví. Dále představila návaznost na současný program a garanty jednotlivých 

předmětů.  

 

Hlasování: pro - proti - zdržel se  

14-0-1 

Schváleno 

  



 

 

 

3. Různé 

 

Děkan Fischer požádal o svolání dalšího zasedání AS FIS na 30. dubna 2025, které by 

projednalo návrhu rozpočtu FIS na rok 2025 a výroční zprávy o činnosti FIS za rok 2024. 

 

Místopředseda Pavlíček otevřel debatu k organizaci zasedání – konkrétně k otázce prezenční a 

hybridní formy a efektivnímu sdílení podkladových dokumentů. Na jeho výzvu reagovali 

senátoři Potančok a Kaspříková s návrhem na zavedení emailových upozornění na vložení 

souborů do Teams. Místopředseda Pavlíček přislíbil emailová upozornění na novinky v Teams 

a přípravu úprav příslušných dokumentů pro hybridní formu zasedání na některém z příštích 

jednání. Děkan Fischer upozornil na povinnost zpřístupňování materiálů všem členům 

akademické obce FIS, vyplývající ze zákona o vysokých školách. 

 

V 9:26 předsedkyně ukončila zasedání. 

 

 

 

 

Zapsal: Staněk     Za správnost: Langhamrová, Pavlíček 


